
  

   november 2023 
 

Ordinær generalforsamling torsdag den 23. november 2023 kl. 19.30 
på Kulsbjerg skole, Nyråd afdeling, Samlingssalen. 

 
Referat.  
 
Bilag: 

1. Bestyrelsens beretning. 
2. Totalrevision årsrapport for NyraadNet 2022/2023. 

 
 18.45 – 19.15 orienterede chefkonsulent Christian Limkilde fra YouSee om seneste nyt fra 

YouSee. 
 
Klokken 19.30 bød formanden velkommen til de 17 stemmeberettigede medlemmer udover 
bestyrelsen, der var mødt frem til den ordinære generalforsamling 2023.  
Efter præsentation af bestyrelsen takkede formanden chefkonsulent Christian Limkilde for 
orientering og dialog forud for generalforsamlingen, og nævnte at Christian ville være til stede 
under hele generalforsamlingen.  
 
Herefter orienterede formanden om, at bestyrelsen i år igen havde omdelt informations-skrivelse 
forud for generalforsamlingen, idet det var vurderet at omdeling ville kunne få flere medlemmer til 
at møde frem.   
Alle stemmeberettigede fik udleveret stemmesedler, som blandt skulle anvendes til lodtrækning 
om præmier og merchandise sponseret af TV2, Verdens TV og YouSee.  
 
Generalforsamlingen har været annonceret i Sydsjællands Tidende onsdag den 25. oktober 2023, 
samt på hjemmesiden. Begge dele jf. vedtægterne.   
Bestyrelsen har ikke modtaget forslag til dagsordenen fra medlemmerne.  
 
Efter formandens indledning gik forsamlingen over til selve generalforsamlingen.  
 
1. Valg af dirigent. 
Benny Larsen, Hulemosevej 26, blev valgt med bifald. Benny takkede og konstaterede, at 
generalforsamlingen var lovligt indvarslet i henhold til vedtægterne og dermed såvel lovlig som 
beslutningsdygtig. 
 
2. Valg af 2 stemmetællere. 
Arne Holdensen, Grævlingestien 5, og Ruth Hellerup, Hulemosevej 26, blev valgt. 
 
3. Beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år og forventninger til det 
kommende år. 
Bestyrelsens beretning aflagt jf. bilag 1.  
 
Formanden orienterede blandt andet om: 

 Opgavefordelingen i bestyrelsen. Som noget nyt er foreningen nu på Facebook hvor vi 
orienterer. Denne opgave varetages af suppleanten. 

 Medlemstallet har vist sig nogenlunde stabilt men nedadgående gennem de seneste 6 år. 
Hele 75% af medlemmerne har bredbånd gennem foreningen og dermed YouSee. 

 Opgradering af anlægget til Docsis 3.1, har givet mulighed for bredbåndshastighed på op 
til 1.000 Mbit. Det er nu også muligt at få bredbånd via firmaaftale hos TDC erhverv. 

 Det er også muligt at få bredbånd only, altså bredbånd uden TV som medlem hos 
NyraadNet,   



 Formanden orienterede om de kendte planlagte udstykninger, hvilket foreningen er 
opmærksom på. Der er ikke noget endeligt besluttet d.d.. Men foreningen vil være klar til 
at henvende sig ved evt. bygemodning af områderne, for samnedlægning af kabler.  

 
Efterfølgende blev beretningen stillet til rådighed for debat ved dirigenten, hvilket afstedkom 
nedenstående spørgsmål:  
 
SPM til YouSee: YouSee har betalt for opgradering af anlægget i Nyråd. Hvorledes får man de 
penge ind igen? 
Svar: Christian YouSee oplyste, at YouSee er en forretning. Det forventes at pengene for 
opgradering kommer ind via kontrakten, der blev indgået ved opgraderingen i form at betaling for 
bredbånd og salg af tv-pakker. 
 
Beretningen blev derefter godkendt med bifald. 
 
4. Aflæggelse af revideret regnskab for det forløbne år til godkendelse. 
Kim gennemgik resultatopgørelsen og årsrapport 1. oktober 2022 – 30. september 2023, jf. bilag 
2. Resultatet udviser et underskud på 104.578 kroner og balance pr. 30. september viser en 
egenkapital på 960.049 kroner. Revisionsfirmaets og interne revisorers påtegninger fremgår af 
bilag 2.  
 
Efter fremlæggelse af regnskab, var der en drøftelse af foreningens fremtid og budget, henset til 
faldende antal medlemmer og det nuværende budgetterede underskud. Dermed kan et øget 
underskud forventes, såfremt der ikke sker kontingentstigning, herunder også et spørgsmål om 
YouSee kunne være interesseret i foreningens anlæg. Dette blev dog affærdiget af Christian fra 
YouSee, der oplyste, at YouSee havde adgang via Fibia, dog til en noget dyrere pris end via 
foreningen. YouSee vil ikke konkurrere med sig selv, ved overtagelse af foreningens anlæg, 
hvorfor dette ikke kan komme på tale.  
  
Carsten oplyste, at vi i bestyrelsen er opmærksomme på de udfordringer, som foreningen står 
overfor, med nye udbydere af internet og øvrige ydelser efter Fibia´s aktiviteter og tilbud i 
området.  
Videre er der mange yngre medlemmer, som går fra faste programpakker til streaming. Vi er helt 
opmærksomme på at foreningen skal være konkurrencedygtig for medlemmerne, hvilket vi i 
bestyrelsen også mener vi er henset til foreningens priser og tilbud. Endvidere har foreningen 
fortsat økonomi til at afvente fremtidens udfordringer.  
Men såfremt medlemstilslutningen i foreningen skulle være uacceptabelt dalende, må der drøftes 
muligheder, evt. ved sammenlægning med naboforeninger.  
 
Regnskabsaflæggelsen blev godkendt med bifald. 
 
 
5. Indkomne forslag. 
Forslag fra medlemmerne. 
Der var ikke kommet forslag fra medlemmerne.   
  
Forslag fra bestyrelsen. 
Der var ingen forslag fra bestyrelsen. 

 
6. Fastlæggelse af kontingent for det igangværende regnskabsår. 
Bestyrelsens forslag om uændret kontingentet på 771 kroner resten af regnskabsåret blev 
enstemmigt godkendt.  

 
Efter behandling af pkt. 6 orienterede formanden om beløb, der fastsættes af bestyrelsen og som 
er udenfor afstemning. 



1. Ændring af pakker (op/ned) pr. gang uændret 300 kroner incl. moms. Der betales ikke ved 
ændring fra grundpakken til en bland selv pakke eller omvendt, og ej heller ved at gå fra 
én bland selv pakke til en anden, 

2. Lukning og genåbning pr. gang uændret 300 kroner incl. moms, 
3. Tilslutning i eksisterende områder  - gratis resten af 2023, derefter igen 1.500 kroner incl. 

moms (overalt i byen). Specielle forhold kan gøre, at tilslutning bliver dyrere. 
4. Rykkergebyr ved manglende betaling 100 kroner pr. rykker,  

 
7. Valg af tre bestyrelsesmedlemmer for 2 år og én suppleant for 1 år. 
Følgende var på valg: 

 Leif Pedersen, Søbakken 21, Modtager valg: Genvalgt til bestyrelsen.  
 Kim Christiansen, Æblevænget 7, Modtager valg: Genvalgt til bestyrelsen.  
 Ove Møller Nielsen, Nyraad Skovstræde 20G, Modtager ikke valg som 

bestyrelsesmedlem.   
 Sanne Beenfeldt, Hulemosevej 19: Valgt til bestyrelsen.  
 Ove Møller Nielsen, Nyraad Skovstræde 20G, Valgt som suppleant som afløser for Sanne 

Beenfeldt.  
 
8. Valg af revisor for 2 år og revisorsuppleant for 1 år. 

 Lars Schou, Æblevænget 4 modtager valg som revisor: Valgt.  
 Kim Olsen, Søbakken 23, modtager valg som revisorsuppleant: Valgt. 

 
9. Eventuelt. 
Formanden ønskede tillykke med genvalg til Leif og Kim og bød Sanne velkommen som 
bestyrelsesmedlem og Ove velkommen som suppleant til bestyrelsen. Herefter gav han ordet 
tilbage til dirigenten, der konstaterede at generalforsamlingen var gennemført i god ro og orden 
og hermed var afsluttet. 
Formanden takkede dirigenten for god ledelse og stemmetællerne for indsatsen. 
Til slut blev chefkonsulent Christian Limkilde takket for samarbejdet. 
Derefter var der lodtrækning om sponsorerede præmier og merchandise. 
  
 
Referent  
Ove Møller Nielsen 
 
Godkendt: 
Nyråd den 11/12-2023.  
 
       
 ________________  _______________________ 
 Carsten Pedersen, formand  Leif Pedersen, næstformand  

 
 _______________  ________________________ 
 Kim Christiansen, kasserer  Henrik Nygaard, bestyrelsesmedlem, teknik 

 
 ______________________ 
 Ove Møller Nielsen, sekretær 
 
 
 
 
 
_______________________ 
Benny Larsen, dirigent 


